
1 

 

 
Mestský úrad Banská Bystrica  

Oddelenie organiazačno – legislatívne  

 

PS-OL 

 

PS-OL 
Zápis z rokovania  

k participatívnemu rozpočtu Mesta B. Bystrica,  konaného 15. 

októbra 2014 o 15:00 hod. v zasadacej miestnosti MsÚ č. 290 

Originál  

Kópia  

 

Prítomní:  

 

 za KooR PR BB:  

 Mgr. Šimkovič Miroslav,  

 Puobišová Beata,  

 Fehér Peter,  

 za poslancov MsZ: Mgr. Pirošík Vladimír 

 za MsÚ:  

 zástupca prednostu MsÚ PhDr. Ivan Holík,  

 právnička PS-OL JUDr. Helena Koreňová,  

 vedúca OEM Ing. Beata Farkašová,  

 vedúca OEM-RA Mgr. Zuzana Detková,  

 OPM-SP Danka Cibuľková,  

 vedúca OPM-KU Jana Pelikánová,  

 vedúca PR-RA Mgr. Zuzana Kučerová,  

 ref. OPM-KU Mgr. Mária Lovaššová,  

 vedúci PS-OL Ing. Peter Jakubec,  

 

Priebeh rokovania:  

 

Prítomných privítal zástupca prednostu MsÚ PhDr. Holík. Informoval ich o cieľoch stretnutia k 

participatívnemu rozpočtu (ďalej len „PR“ ), ktoré definoval nasledovne: 

 informácie o problémoch, ktoré sa vyskytli počas roku 2014 

 rámce spolupráce medzi koordinačnou radou participativného rozpočtu v Banskej Bystrici (v 

ďalšom texte len“KooR“)  a  mestského úradu Banská Bystrica (v ďalšom texte len „MsÚ“)  

 potreba aktualizácie dokumentov, ktoré vymedzujú systém práce v oblasti PR 

a následne otvoril diskusiu. 

 p. Mgr. Šimkovič vyzval zástupcov MsÚ, aby prezentovali svoje postrehy a názory ako spätnú 

väzbu k procesu participatívneho rozpočtu.  

 p. zástupca prednostu PhDr. Holík informoval, že bude potrebné upraviť hlavne časový 

harmonogram procesu prípravy a realizácie PR, systém hlasovania (hlasovací poriadok ako 

príloha k štatútu, počet hlasovaní jedného človeka, počet bodov pri hlasovaní),  

 p. Mgr. Šimkovič informoval o ponuke Ing. Slaného na hlasovanie prostredníctvom I-mesto, 

išlo by o doplnok k súčasnému systému hlasovania 

 p. poslanec Pirošík uviedol dôvody, ktoré by mali stimulovať záujem občanov o túto formu 

účasti občanov na rozpočte naznačil, že podľa jeho názoru nie je potrebné otvárať štatút, veci 

sa dajú riešiť aj iným spôsobm a je preto to treba považovať za motivujúci prvok 

 p. zástupca prednostu uviedol, že hlasovanie je potrebné nastaviť tak, aby kritériá boli jasné a 

zrozumiteľné, zmena sa môže vymknúť spod kontroly, treba to spraviť tak, aby sa to nemohlo 

zmeniť, aby boli veci jasné, aby na PDF sa zverejnil model ako sa bude hlasovať v celom 
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ročnom období 

 p. Šimkovič obhajoval rozhodnutia občanov, ktorí by naďalej mali mať možnosť veci meniť 

 p. Jakubec informoval o problémoch, spojených s hlasovaním na DDF a následným hlasovaním 

na MsÚ, odporučil tento problém riešiť tak, aby existovala evidencia, zamedzujúca dvojitému 

hlasovaniu, čo bude vyžadovať založenie evidencie v el. podobe 

 p. poslanec Pirošík prezentoval názor princípu anonymity, podľa§-u 8 ods. 2 toto nebol 

problém – je za zachovanie možnosti hlasovať na PDF, aj na DDF by sa malo hlasovať 

systémom 5/3/1, pravidlá určuje hlasovací poriadok, učíme sa za pochodu 

 p. zástupca prednostu vysvetlil, že tajnosť hlasovania je zachovaná, nebola však žiadna 

evidencia (čo ako komunikačný šum vyhodnotil aj p. Šimkovič) zároveň odporučil, aby občan 

mohol voliť len raz. 

 p. Mgr. Šimkovič informoval, že účasť na PDF a DDF bude pre účastníkov naďalej znamenať 

zvýhodnené hlasovanie oproti účasti na hlasovaní na MsÚ. Pán zástupca prednostu tento 

systém nespochybnil ale zároveň uviedol, že tieto pravidlá musia byť zverejnené vopred. 

Navrhol aby systém 3/2/1 na Radnici nebol diskriminačný voči hlasovaniu na MsÚ. 

 p. Mgr. Šimkovič uviedol ako kľúčový prvok systému tzv. „verejné zvažovanie“, ktorého 

postatou je správne nastavenie kritérií a nutnosť dobre poznať projekty. Zároveň naznačil, že v 

budúcnosti môže ísť o pre realizáciu PR o zaujímavé sumy do výšky napr. 500 tis. Eur, 

prípadne aj vyššie sumy. Verejným zvažovaním sa PR odlišuje od referend, dotácií a pod.  

 p. zástupca prednostu uviedol, že lobbing nebude možné ani v budúcnosti vylúčiť, pôjde však o 

jasné pravidlá hlasovania, známe účastníkom hlasovania vopred.  

 Vedúca PR-RA informovala o vzniku problému na DDF – ktorý je potrebné odstrániť, pravidlá 

hlasovania musia byť jasné. 

 Ved. PS-OL informoval o neočakávanej kampani, ktorú sprevádzalo hlasovanie. Navrhol, aby 

zamedzenie týchto snáh bolo zapracované v štatúte PR.  

 na otázku ved. OEM-RA p. Šimkovič uviedol, že verejné zvažovanie by malo byť súčasťou 

štatútu, čo by mohlo v budúcnosti pôsobiť ako tzv. „sito projektov“.   

 ved. OEM  a ved. OEM-RA  vyjadrili presvedčenie, že je potrebné otvoriť štatút PR kvôli 

niektorým obmedzeniam, ktoré je potrebné upraviť (§6 ods. 1 – namiesto „kratšia“ by malo byť 

slovo „dlhšia“). S realizáciou PR vznikli pre org. útvary nové povinnosti a procesy. Projekty sa 

opravovali, čo uberalo čas procesu ich samotného posudzovania. 

 ved. OEM naznačila, že bude projekty potrebné doplniť aj o tri ponuky kvôli reálnej finančnej 

hranici nákladov na realizáciu projektov. 

 p. poslanec Pirošík nie je za tri ponuky, pretože občan bude v časovej tiesni a ide o to, aby sme 

občanov neznechutili.  

 p. zástupca prednostu aj p. Šimkovič zhodne podporili povinnosť predložiť ponuky. 

 ved. OEM uviedla, že pracovná skupina bude v časovej tiesni v prípade náročnejších projektov 

z hľadiska napr. majetkovo-právneho, preto bude potrebné riešiť časový rámec  zároveň 

odporúča riešiť aj miesto (adresáta), na ktoré sa budú návrhy predkladať. 

 ved. OEM-RA dala na zváženie možnosť prípadnej opravy projektov, ktorá tiež uberá časový 

priestor, MsÚ ani KooR nemali prioritný záujem zúžiť okruhy problémov  

 pán Mgr. Šimkovič naznačil, že v prvom roku bola KooR voči predkladateľom projektov skôr 

ústretová, veci bude potrebné upraviť do začiatku druhého roku PR 

 ved. OPM-KU informovala o projekte „kultúrne leto“ a o dopadoch na financovanie, v 

budúcnosti môžu byť informácie v predstihu pozitívnym prvkom z hľadiska možných úspor 
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prostriedkov.  

 pán poslanec Pirošík ubezpečil, že v budúcnosti časové stresy odpadnú. Otázka ocenenia 

kultúrnych služieb je zložitejšia, v niektorých prípadoch sú parametre v projekte priamo 

definované. Možno by bolo vhodné zvážiť motivačné nástroje pre zamestnancov MsÚ v 

prípadoch keď preukázateľne dosiahnu úspory v etape realizácie projektu.  

 p. Cibuľková za OPM-SP uviedla, že takto sa už postupuje v súčasnosti.  

 p. poslanec Pirošík zvýraznil vecnú stránku projektov, ktoré má mesto zabezpečiť a je vecou 

šikovnosti úradníkov, či dokážu projekt realizovať za nižšiu sumu 

 p. Mgr. Šimkovič – príklad z Kremničky (diskutabilné fin. výdavky) 

 ved. OEM uviedla, že termíny budú aj v budúcnosti šibeničné, preto navrhla lehotu predĺžiť od 

30 do 60 dní, ako alternatívu navrhla predkladať projekty rok vopred a uviedla podporné 

argumenty. (rozpočet, verejné pripomienkovanie, reálne výdavky na rozpočet , malé investičné 

akcie, termíny rokovaní MsZ a pod.) 

 p. Mgr. Šimkovič chápe argumenty na ročný posun, ale nemôže to akceptovať v časovo 

výraznejšom horizonte ako napr. november, december predch. roku.  

 pán poslanec Pirošík podporil kratšiu lehotu, nemôže akceptovať posun o jeden rok, skôr by 

bol za to rozdeliť návrhy projektov na investičné a bežné, ľudia chcú vidieť výsledky svojich 

aktivít skôr než o 1,5 roku. Je to na diskusiu.  

 p. zástupca prednostu uviedol, že v prípade predloženia napr. 200 projektov bude nad sily MsÚ 

posúdiť zodpovedne všetky projekty, úrad sa s tým musí byrokraticky vysporiadať vo 

vymedzenom čase 

 p. vedúca OPM-KU uviedla príklad ako príklad procesov realizácie projektov PR  

„banskobystrické Vianoce“.  

 p. JUDr. Koreňová upozornila na lehoty na podávanie projektov 

 p. Mgr. Šimkovič informoval, že pre potreby PR by mali vzniknúť tématické pracovné skupiny, 

ktoré by umožnili výmenu informácií a vnútornú komunikáciu, čo by mohlo viesť k zlučovaniu 

projektov, čo v tomto roku viedlo k vzniku zlúčeného projektu „kultúrne leto“. Toto je vec 

KooR BB, cieľom PR je práve stretávanie, komunikovanie, zlepšovanie návrhov a pod., 

zároveň pozval prítomných na prezentáciu procesu zvažovania, ktorá sa uskutoční na radnici 

16.5.2014. od 17:00 hod.  

 p. zástupca prednostu upozornil na riziká v prípade, že nebudú upravené niektoré procesy 

(moderovanie, a pod.). Zástupca prednostu naznačil, že MsÚ nebude vstupovať do niektorých 

procesov, ktoré má vo svojej pôsobnosti KooR.  

 pán poslanec Pirošík upozornil na to, že sa všetci učíme, že štatút nie je potrebné meniť, bude 

stačiť poučiť predkladateľov v procese komunikácie, upraviť hlasovací poriadok. O mnohých 

veciach budú rozhodovať noví poslanci MsZ, preto bude potrebné postupovať opatrne, zvlášť v 

oblasti presunu zdrojov z výborov MĆ do projektov PR. Znovu odporučil hlasovať 2x - na 

diskusnom fóre 1x a na MsÚ 1 x. Ponúkol pomoc pri formulácii novely štatútu PR. Odporúča 

spraviť ZDF v novembri, na ktorom má MsÚ vykonať odpočet realizácie projektov, prípadne 

vyjadriť stanovisko k nerealizovaným projektom (§10, ods.2).  

 p. Mgr.Šimkovič upozornil, že ZDF by malo byť pripravené koncom novembra – začiatkom 

decembra 2014, čo bude potrebné pripraviť zo strany MsÚ,  

 pán poslanec Pirošík navrhol, že ZDF je vecou úradu. Názor zástupcu prednostu MsÚ je iný – 

práve spracovatelia projektov a KooR by mali vyhodnotiť do akej miery sa to podarilo. Zhoda 

prítomných: na ZDF bude potrebná účasť všetkých troch strán ale hlavne spracovateľov 

realizovaných projektov.  
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 p. Fehér – finančná správa, názor OEM  je odlišný, treba definovať rozsa informácií.  

 p. zástupca prednostu konštatoval, že treba vyjasniť predstavu na štruktúre finančnej správy o 

realizácii projektov. Ved. OEM-RA deklarovala, že základné informácie je možné poskytnúť 

bez problémov, p. zástupca prednostu konštatoval, že faktúry, zmluvy a objednávky sú 

zverejnené.  

 p. Mgr. Šimkovič upozornil na edukatívny rozmer PR, na ktorom sa občania majú možnosť 

učiť, čo to obnáša a skôr pochopiť problémy realizácie akcií.  

 p. Mgr. Šimkovič sa opýtal na personálne otázky (v BA majú rámcovú schému zodpovednosti 

za projekty) 

 p. zástupca prednostu informoval, že zbernicou bude ved. PS-OL, ostatné veci sa realizovali 

postupne, bližšia špecifikácia procesov na strane MsÚ zatiaľ nie je potrebná.  

 p. vedúca PR-RA požiadala o informácie o zámeroch KooR v oblasti PR, podmienkach 

používania Cikkerovej siene, ved. PS-OL informoval o zabezpečovaní zasadačiek v roku 2014  

 p. Mgr. Šimkovič sa dotazoval na nevyhnutné náklady, spojené s PDF, DDF, ZDF, rokovaním 

skupín a pod.  

 p. zástupca prednostu MsÚ informoval, že strany MsÚ je priestor na pomoc veľmi obmedzený. 

Taktiež nie je možné pre účely KooR vyčleniť na MsÚ miestnosť.  

 p. Mgr. Šimkovič sa pýtal na mechanizmus vyčlenenia zdrojov z rozpočtu mesta aby sa KooR 

vyhla rizikám, spojeným s obviňovaním zo strany výborov mestských častí. Táto vec je v 

rukách poslancov MsZ pri schvaľovaní rozpočtu,  

 p. JUDr. Koreňová informovala, že zdroje sú garantované v štatúte mesta,  

 p. Mgr. Šimkovič hovoril o personálnych problémoch v KooR.  

 

Závery a odporúčania z rokovania: 

 

 najneskôr v januári 2015 by mal MsÚ zvolať pracovné rokovanie k zmene obsahu štatútu 

PR (za predpokladanej účasti zástupcu KooR, poslanca MsZ, právničky MsÚ, zástupcov 

OEM), na ktorom bude potrebné:  

 prehodnotiť ustanovenia štatútu PR z hľadiska časového harmonogramu 

procesov, napr. § 6, ods. 1 

 prehodnotiť hlasovanie o projektoch z hľadiska jeho motivácie, jasnosti a 

zrozumiteľnosti kritérií hlasovania pred samotným procesom 

 prehodnotiť, prípadne zakotviť do štatútu PR obmedzenia kampane v hlasovacích 

priestoroch v prospech projektov  

 definovať pravidlá a štruktúru evidencie, ktoré by zamedzili dvojitému hlasovaniu 

a zakotviť ich do príslušnej dokumentácie 

 do štatútu PR dopracovať oblasť verejného zvažovania  

 do štatútu zapracovať podmienky preukázania ponúk 

 KooR by mala navrhnúť a s ved. PR-RA p. Kučerovou dohodnúť termín ZDF koncom 

novembra (začiatkom decembra) 2014, navrhnúť program a okruh účastníkov ZDF 

 

p. zástupca prednostu MsÚ poďakoval prítomným za účasť 

 

zapísal: Ing. Jakubec 

16. 10. 2014                                                         schválil: PhDr. Ivan Holík  


